
کارشان انگار همين 
سعيد احمديان

    گزارش
اس�ت؛ تنش های 
سياسي را به زمين 
ورزش می کشند و روح و منشور المپيک را زير 
سؤال می برند تا عقده های سياسی شان را اين بار 
بر سر ورزشکاران کشورمان خالي کنند. مانند 
حکاي�ت اي�ن روزه�اي واليب�ال ک�ه برخورد 
غيرانساني امريکايی ها هنگام ورود کاروان ايران 
به ش�يکاگو براي حضور در مرحله نهايي ليگ 

ملت ها خبرساز شده است.
بار اولشان نيست، همين بود که سرپرست تيم ملي 
واليبال قبل از رفتن تيم به امریکا از نگرانی هایش 
در ای��ن رابطه گف��ت. همان هم ش��د و در حالي 
کاروان ای��ران اول هفته براي حض��ور در مرحله 
نهایي ليگ ملت ها به امریکا رفت که معطلي چهار 
ساعته و برخورد نامناسب با ملي پوشان کشورمان 
انتقادهاي زیادي را متوجه رفتار سياست زده کشور 

ميزبان با تيم های شرکت کننده کرده است. 
  پرخاشگرانه رفتار می کردند

امير خوش خبر، سرپرست تيم ملي واليبال دیروز در 
گفت وگویي با خبرگزاري ایرنا، جزئيات تکان دهنده  
برخورد امریکایی ها را بيان کرد: »آنها پرخاشگرانه 
با ما رفتار می کردند و هيچ توضيحی نمی دادند. در 
نهایت ما را به قسمت کنترل پاسپورت بردند. پس 
از دقایقی به اتاق دیگری فراخوانده ش��دیم و از ما 
زندگينامه، شماره تماس، محل خدمت سربازی 
خود و پدر و اینکه آیا در خانواده شما کسی کارمند 

یا مأمور دولت حضور دارد یا خير، پرسيدند.«
سرپرست تيم ملي واليبال در ادامه از چک کردن 

موبایل ه��ای اعضاي کاروان ای��ران نيز خبر داد: 
»هش��ت نفر را جدا کردند و حت��ی موبایل ها و 
پسوردهایمان را گرفتند و تمام تصاویر و پيام هایی 
را که در ش��بکه های اجتماعی ما وجود داشت، 
کنترل کردند. حتی از ما می پرسيدند چرا فلان 
عکس یا پيام را نوشته اید و می خواستند از محتوای 
آن اطلاع داشته باش��ند. فکر می کنم حدود دو 

ساعت موبایل هایمان را کنترل کردند.« 
خوش خبر از تأثير منفي ای��ن رفتار خصمانه بر 
روحيه ملي پوش��ان صحبت کرد: »این ماجرا در 
روحيه تيم اثر بسيار بدی داشت. تيم ما همچون 
مجرمان نشسته بود و مابقی تيم ها از جلویمان رد  

می شدند. تقریباً همه ما از این مسئله رنجيده ایم و 
هر روز تصویر آن جلوی چشم ماست.«

همچنين سيامک افروزی، پزشک تيم ملی واليبال 
ایران پس از اقدامات مغرضانه مأموران اف بی آی در 
فرودگاه شيکاگو با ملی پوش��ان ایران در گفت وگو 
با ش��يکاگو CBC تأکيد کرده که ورزش نباید به 
سياست آلوده شود: »ما به سياست اهميت نمی دهيم. 
هيچ ورزشکاری به سياست اهميت نمی دهد. بعضی 
از همکاران ما و یکی، دو تن از بازیکنان تيم پروسه 
بسيار طولانی را در فرودگاه شيکاگو داشتند. گارد 
فرودگاهی حتی گوشی تلفن و چمدان چند نفر از 
اعضای تيم را گرفته بود و به دقت بررسی می کرد. 

این پروسه دو ساعت به طول انجاميد .این اولين بار 
نيست که چنين رفتاری با ما می شود. سال گذشته 
هم ما با لهس��تان همزمان وارد امریکا شدیم و آنها 
خيلی زود فرودگاه را ترک کردند، اما پروسه بررسی 
ما چند ساعت طول کشيد. اینجا آمده ایم که ورزش 

کنيم و به سياست کاری نداریم.«
  خروجي حاکميت باند بی منطق در امريکا

رفتار غيراخلاقی امریکایی ها س��بب شده تا پس از 
وزارت ورزش که در بيانيه ای خواستار عذرخواهي 
امریکایی ها ش��ده بود، دیروز  رضا صالحي اميري، 
رئيس کميته ملي المپيک هم از اعتراض ایران به 
کميته بين المللی المپيک خبر دهد: »دو هفته است 
درگير این بحث هستيم و برای اخذ ویزا هم چالش 
داشتيم. کميته ملی المپيک امریکا و حتی شخص 
توماس باخ و معاونش پيگير بودند. باند بی منطقی در 
امریکا حاکم است که تمام معادلات جهانی را برهم 
می زند و تصميمات نادرست می گيرد. در مورد این 
اتفاق هم دیروز جلسه داشتيم. طبق گزارش های 
رسيده این رفتار امریکا نشان می دهد که آنها بيشتر 
به دنب��ال اقدام روان��ی بودند، اما م��ا معطل کردن 

بازیکنان را رسماً به IOC اعلام کرده ایم.«
 در همين زمينه فدراس��يون جهانی واليبال در 
بياني��ه ای اعلام ک��رد از گزارش ه��ای اعتراضی 
اعضای تيم واليبال ایران نسبت به این رفتارها آگاه 
بوده و از این اتفاقات ناراحت است. این فدراسيون 
عنوان کرده، هرچند خيلی از اعضای هيئت همراه 
تيم واليبال ایران ب��رای زمان غيرمعقول معطل 
نشدند، ولی کس��انی که این اتفاق برای آنها رخ 

داده، حق دارند که ناراحت شوند.
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 انتقادهای پولادگر و هروی 
از بی توجهی مسئولان در سال کسب سهميه

ورزش ایران رنگ و بوی المپیک ندارد!
انتقادها از بی توجهی مسئولان به تيم های المپيکی ادامه دارد. تيم های 
ورزشی ايران در حالی خود را برای حضور هرچه موفق تر در بازی های 
2020 آماده می کنند که کمبودهای مالی، تبعيض های زياد و عملی نشدن 
وعده ها؛گلايه های مشترک ورزشکاران و رشته هايی است که در المپيک 
اميدهای اصلی کاروان ورزشی ايران برای کسب مدال به شمار می روند. 

  دور از المپيک
مهيا نبودن ش��رایط برای آماده س��ازی رش��ته های المپيکی اردوهای 
آماده سازی را با مشکلات زیادی روبه رو کرده است. در حالی که کشورهای 
مدعی برنامه ریزی ویژه ای  برای المپيک 2020 کرده اند، اما ورزش ایران 
هنوز رنگ و بوی المپيکی به خود نگرفته است. روز گذشته نشست اعضای 
کميسيون ها با رئيس کميته ملی المپيک برگزار شد و محمد پولادگر نسبت 
به شرایط این روزهای ورزش کش��ور ابراز نگرانی کرد. رئيس فدراسيون 
تکواندو که از انتظارات جامعه ورزش و مردم از این رشته به خوبی آگاه است 
با اشاره به این موضوع گفت: »فکر می کنم امسال سال حساسی است، اما 
رنگ و بوی المپيک را در ایران مشاهده نمی کنيم. در حالی که همه چيز 
باید بر آن متمرکز شود تا نماینده های ما در المپيک 2020 زیاد شوند و 
بتوانيم در المپيک نتایج خوبی بگيریم.« پولادگر معلوم نبودن بودجه را 
یکی از مشکلات اصلی تکواندو دانست: »انتظاری که داریم این است که 
به عنوان یکی از چهار رشته دارای مدال المپيک به ما توجه شود و حمایت 
شویم، اما هنوز به ميزان توقع و انتظار به ما توجه نمی شود. هنوز نمی دانيم 

چقدر بودجه داریم و تفاهمنامه هنوز امضا نشده است.«
  امان از تبعيض

گلایه ها تنها به یک یا دو رشته ختم نمی ش��ود. تمامی رشته هایی که 
جور مدال آوری ورزش ایران را در تورنمنت های بين المللی کشيده اند از 
شرایط موجود شاکی هستند. در حالی که مسئولان اوضاع اقتصادی را 
بهانه بی توجهی ها می دانند و از مدال آوران هم می خواهند تا همانند مردم 
شرایط را تحمل کرده و انتقاد نکنند، رفتارهای متناقض و تبعيض آميز 
آقایان در قبال برخی رشته ها داد همه را درآورده است. بی پولی، کمبود 
امکانات اوليه و پرداخت نشدن پاداش ها در حالی است که رشته ای  چون 
فوتبال هرگز طعم این مشکلات را نچشيده، اما پای المپيک که وسط 
می آید این کشتی، تکواندو، وزنه برداری، تيراندازی و سایرین هستند که 
باید برای کشور افتخارآفرینی کنند. در نهایت هم پاداش های هنگفت و 

چمدان های پر از یورو سر از اردوهای فوتبال درمی آورد. 
  دغدغه معيشت

کاراته سال آینده برای اولين بار حضور در المپيک را تجربه خواهد کرد. 
ملی پوشان صاحب نام ایرانی تلاش می کنند تا با کسب حداکثر امتياز هم 
سهميه توکيو را بگيرند و هم با آمادگی بالا پا به تاتامی المپيک بگذارند. با 
این حال شرایط معيشتی کاراته کاران به گونه ای  است که تمرکز ملی پوشان 
را به هم می ریزد. شهرام هروی، سرمربی موفق تيم ملی کاراته دیروز در 
برنامه ای  تلویزیونی به این واقعيت تلخ اشاره کرد و گفت: »متأسفانه بچه ها 
درآمد ثابتی ندارند. قبلًا رقم یک ميليون تا یک و نيم ميليون به بازیکنان 
می دادند، اما از ماه گذشته قرار شد برحسب رنکينگ بين 2/5 تا 3 ميليون 
تومان بدهند. اگر زیر 10 نفر اول باشند، 3 ميليون می گيرند. الان دو هفته 
یک بار ورزشکاران مسابقه می دهند و هزینه ها سنگين است. حالا بحث 
استخدام قهرمان هاست که ان شاءالله بتوانند در اداره ورزش ها استخدام 

شوند. خود من هم کارمند تأمين اجتماعی هستم.«
هروی ابراز اميدواری کرد با پرداخت به موقع پاداش ها بخشی از مشکلات 
کاراته کاران حل شود: »متأسفانه پاداش ها سر وقت داده نمی شود. فقط 
پاداش های بازی های آسيایی پرداخت شده و قول داده اند پاداش مسابقات 

جهانی را هم تا پایان سال بپردازند تا بچه ها روحيه بگيرند.«
  پيشنهادهای خارجی

به رغم تمام چالش های موجود و بی توجهی های دنباله دار مس��ئولان، 
ملی پوش��ان ایرانی هرگز از پيش��نهادهای خارجی وسوس��ه نشده و 
نمی شوند: »کش��ورهایی مثل آذربایجان و حوزه خليج فارس با چند 
بازیکن ما ارتباط گرفتند تا جذبشان کنند که در المپيک حضور موفق 
داشته باشند. برای آنها مليت مهم نيست، اما بازیکنان ما به پرچم ایران 
و کشورشان عرق دارند و همه آنها پاسخ منفی داده اند. من ورود نکردم و 
فهميدم که پيشنهاد شده، اما خيالم راحت بود، چراکه مطمئن بودم هيچ 
پيشنهادی را قبول نمی کنند.شک نکنيد برای کاراته کاها هيچ وقت این 

اتفاق نمی افتد و برای همين است که با رشته های دیگر فرق دارد.«

حاشيه ای بر ادامه واکنش ها به رفتار خصمانه امريکايی ها با تيم ملي واليبال کشورمان

خالي کردن عقده های سیاسي در زمین ورزش!

فريدون حسن

استقبال بد طرفداران رئال از گرت بیل
اوضاع گرت بيل در رئال مادرید خوب نيست. از مدت ها قبل به مهاجم 
ملی پوش رئال مادرید گفته ش��ده بود ک��ه در برنامه های فصل آینده 
زین الدین زیدان جایی نخواهد داشت  و می تواند باشگاه را ترک کند. در 
ادامه این اتفاقات گرت بيل قصد پيوستن به تمرینات پيش فصل باشگاه 
را داش��ت که در لحظه رس��يدن به کمپ تمرینی با تجمع طرفداران 
ناراضی روبه رو شد. فریادهایی از س��وی طرفداران بر عليه بيل شنيده  
می شد و حتی بعضی از آنها بيل را ناسپاس می خواندند. گفته می شود 
زیدان به سختی به دنبال انتقال گرت بيل به منچستر به عنوان بخشی 

از معامله خرید پل پوگباست.

تلاش سولسشر برای حفظ پوگبا 
پل پوگبا، هافبک فرانسوی منچستریونایتد از هفته ها قبل تمایل خود برای 
جدایی از منچستر را علنی کرده بود و در مصاحبه ای گفته بود که به دنبال 
چالش جدیدی است. با این حال گفته می شود اوله گونار سولسشر، سرمربی 
منچس��تر تمام تلاش خود را برای متقاعد کردن پوگبا برای ماندن انجام 
خواهد داد. از رئال مادرید و یوونتوس به عنوان دو مقصد احتمالی پوگبا نام 
برده می شود و قيمت احتمالی او 150 ميليون پوند تخمين زده شده است.

سردار دوباره در رادار لیورپول
سایت باشگاه ليورپول دیروز با انعکاس گزارش روزنامه مترو انگليس درباره 
پيوستن آزمون به جمع آنفيلدي ها، گمانه زنی ها درباره انتقال مهاجم تيم 
ملي کشورمان به ليگ جزیره را تقویت کرد. زنيت سنت پترزبورگ شنبه 
 شب در شرایطی در دیدار سوپرکاپ روسيه مقابل تيم لوکوموتيو با وجود دو 
گل سردار شکست خورد که گفته  می شد نمایندگانی از باشگاه ليورپول برای 
زیر نظر گرفتن عملکرد سردار آزمون مهاجم ایرانی زنيت در ورزشگاه حضور 
داشتند. روزنامه مترو انگليس دیروز مطلبی را درباره احتمال انتقال آزمون 
به ليورپول منتشر کرده بود که این مطلب در سایت باشگاه ليورپول هم قرار 
گرفته است. در مطلب مترو که در سایت ليورپول منعکس شده بود، آمده 
است: » ليورپول سردار آزمون مهاجم تيم سنت پترزبورگ را زیر نظر گرفته 
و فرم خوب این بازیکن ایرانی نمایندگان )ليورپول( را تحت تأثير قرار داده 
است. بازیکن 2۴ ساله اول فوریه امسال از روبين کازان به سنت پترزبورگ 

رفت و از آن زمان به طور مرتب گلزنی کرده است.«

رفتن نیمار و آسیبی که به PSG می زند 
تابس��تان دو س��ال پيش بود ک��ه انتقال 
نيمار با مبلغ 200 ميليون یورو از بارسا به 
پاری س��ن ژرمن، او را به گران قيمت ترین 
بازیکن جهان تبدیل ک��رد. نيمار حالا عزم 
بازگشت به بارسلونا را دارد، اما علاوه بر رقم 
سنگين قراردادش، او تمرینات پيش فصل 
کاتالان ها را نيز از دست داده و در کل شرایط 
برای بازگش��ت نيمار پيچيده شده است. 
با اینکه هدف س��ران PSG از خرید نيمار 
رسيدن به موفقيت در ليگ قهرمانان بود و هرگز به این هدف نرسيدند، اما باز 
هم از دست دادن مهاجم برزیلی برای آنها شکست محسوب می شود. در واقع 
حضور نيمار کمک بزرگی به تيم اول فرانسه می کرد. او وقتی روی فرم بود با 
عملکرد خوبش در موفقيت تيم تأثير مستقيم داشت. ضمن اینکه با آمدن 
نيمار توجهات بين المللی به پاریسی ها بيشتر شد، کاری که هيچ بازیکن 
دیگری قادر به انجام آن نبود. با این حال مصدوميت این بازیکن برنامه همه 
را به هم ریخت. اگر نيمار قيد ادامه حضورش در لوشامپيونه را بزند، از او به 
عنوان بازیکنی نجومی یاد خواهند کرد که اعتبار فوتبال فرانسه را بالا برد، 
ولی تيمش را به سر منزل مقصود نرساند. جواب این سؤال که حال و روز 
پاری سن ژرمن بدون نيمار بهتر می شود یا بدتر بسيار سخت است. اصولاً از 
دست دادن بازیکنی در حد و اندازه های نيمار برای هيچ تيمی آسان نخواهد 
بود، چراکه توانایی های فردی او می توانست حلال مشکلات بازی های دشوار 
باشد. نيمار در زمان توماس توخل زوج خوبی را با امباپه تشکيل داده بود و 
بازی های زیبایی ارائه می کرد. تنها نکته مثبت فروش نيمار بحث مالی است. 
اگر PSG  بتواند با مبلغ دلخواه مهاجم برزیلی خود را بفروشد قطعاً پول 
زیادی به حسابش واریز می شود. در این صورت آنها می توانند فکری اساسی 
به حال آینده تيمشان کنند و با خرید بازیکنان جدید برنامه بلندمدتی را به 
اجرا بگذارند. کسی نمی تواند در مورد آینده به طور دقيق حرف بزند. شاید 
نيمار در پاریس بماند و فصل آینده قهرمانی در اروپا را با این تيم جشن بگيرد، 

شاید هم به بارسا برگردد و روزهای خوشش در نيوکمپ را تکرار کند.

تام ويليامز

اسکای اسپورتس

شیوا نوروزی

حاشيه های نقل و 
دنيا حيدري
      حاشيه

انتقالات باش��گاه 
پرسپوليس ادامه 
دارد و  شنيده می شود مدیرعامل باشگاه بدون 
نظر گرفتن از گابریل کالدرون به دنبال قرارداد با 
بازیکنان جدید اس��ت. همين کافی بود تا پای 
مدیر برنامه های مشترک کنعانی زادگان و فرشاد 
احمدزاده که مش��اور مدیران باشگاه هم هست 
برای چيدن ترکيب جدید نفرات پرسپوليس در 
ليگ نوزده��م به مي��ان بياید و نفرات��ی که در 

سخت ترین شرایط سرخپوشان را تنها گذاشته 
بودند حالا دست از پا درازتر به تيم برگردند. البته 
کنعانی زادگان و احمدزاده که بدون کوچک ترین 
دخالت��ی از س��وی س��رمربی جدید ب��ه جمع 
پرسپوليسی ها اضافه شدند تنها بازیکنان شکار 
ش��ده توس��ط ع��رب نيس��تند و مدیرعام��ل 
سرخپوش��ان که در جذب ش��کاری ناکام بود و 
شکارش را تراکتور از چنگش درآورد این روزها به 
دنبال بازگرداندن وحيد اميری است که با فسخ 
قراردادش با ترابزون اس��پور ترکيه حالا بازیکن 
آزاد است.  گویا س��رمربی آرژانتينی تيم زیر بار 
خرید مهاجم بدون نظر خودش نرفته و می خواهد 
سه بازیکن را در ليست مازاد قرار دهد. در حالی 
که تصور می شد سيدجلال یا ماهينی قرار است 
از جمع سرخپوشان کنار گذاشته شوند، قرعه به 
نام رادوشویچ خورد که البته خيلی زود آقایان از 
این تصميم خود منصرف و تقصير آن 
را بر گ��ردن بی اطلاع��ی کالدرون 
انداختند و مدعی شدند که سرمربی 
آرژانتين��ی از قوانين ج��ذب بازیکن 
خارجی مطلع نبوده و با تصور اینکه 
سهميه بازیکن خارجی پر شده و 
جایی برای اضافه شدن مهاجم 
جدی��د نيس��ت، رادو را در 
ليست مازاد قرار داده و با 
اط��لاع از قوانين حکم به 
ادامه حضور او که اتفاقاً یک 

فصل دیگر قرارداد دارد، داده است!
تصميم گيری ه��ای عرب ای��ن روزها در جذب 
نفرات جدید برای پرسپوليس بيش از هر زمانی 
باعث عصبانيت هواداران پرس��پوليس ش��ده و 
فعاليت کمپين ع��رب حيا ک��ن را داغ تر از هر 
زمان دیگری کرده، حال آنکه در بين تمام نفرات 
جذب شده ای که هيچ تضمينی نيست بتوانند 
روزهای خوبی را در پرس��پوليس تجربه کنند، 
عدم موفقيت در جذب شکاری که تا یک قدمی 
پوشيدن پيراهن پرسپوليس نيز پيش رفته بود، 
اما با قراردادی پنج س��اله از تراکتور سر درآورد، 

شاید بهترین اتفاق برای پرسپوليس بود. 

کلاف سردرگم کشتی پیچیده تر از قبل!

عرب دور از چشم کالدرون بازیکن می گیرد

زمان زیادی برد تا       کشتی
وزارت ورزش ب��ه 
جمع بندی لازم برای اعلام زمان برگزاری انتخابات 
ریاست فدراسيون کشتی برسد و اعلام کند که 
تکليف این فدراسيون سرانجام 26 تيرماه مشخص 
خواهد شد. اما حتی اعلام زمان برگزاری انتخابات 
هم نتوانست پایانی بر حاشيه های کشتی باشد، 
چراکه حالا هم��ه نگاه ها به اعلام کامل اس��امی 
کاندیداها و به خصوص مشخص شدن وضعيت سه 
نفری است که با عدم مش��خص شدن وضعيت 
صلاحيت یا عدم صلاحيت آنها اوضاع پيچيده تر 
هم شده، خصوصاً که حتی اسامی اعضای صاحب 
رأی مجمع انتخابات فدراسيون کشتی نيز اعلام 
شده است. )نفراتی که البته عدم حضور نام بنا در 

بين آنها خود جای بحث دارد!(
جامعه کشتی در حالی برای روشن شدن وضعيت 
این فدراس��يون روزش��ماری می کند ک��ه هنوز 
هيچ کس نمی داند  اميررضا خادم، عباس جدیدی 
و عليرضا دبير دست آخر می توانند به عنوان یکی از 
کاندیداها برای احراز پست ریاست رقابت کنند یا 
داستان آنها قبل از شروع رأی گيری به نقطه پایان 
خواهد رسيد. کشتی گيرانی که پيشتر به راحتی در 
پست های سياسی حضور پيدا کرده بودند، حالا کار 
تأیيد یا رد صلاحيت شان به شکلی عجيب، به درازا 
کشيده و هيچ کس هم در این خصوص پاسخگو 
نيست، حتی داورزنی، معاون وزیر با گفتن اینکه 

مهلت »تأیيد صلاحيت  نشده های کشتی تا شب 
انتخابات است«، سعی دارد از پاسخ دادن به ابهامات 

به وجود آمده در این راستا شانه خالی کند.
حالا اما در واپس��ين فرصت باقی مان��ده تا زمان 
برگزاری انتخابات مس��ئله ای که ذه��ن مردم و 
جامعه کشتی را به خود مشغول کرده، این است 
که چرا نفراتی که پيش از این بی هيچ مشکلی به 
شورای شهر راه یافتند، امروز برای حضور در رقابت 
برای به دست گرفتن ریاست فدراسيون کشتی 
کارشان چنان گره خورده که طبق گفته ها شاید 
تا ش��ب برگزاری انتخابات هم تأیيد یا رد شدن 

صلاحيت شان مشخص نشود! 
زمانبر شدن این بلاتکليفی حتی در روند رقابت 
کاندیداها نيز تأثير زیادی گذاشته و حالا رایزنی در 
این خصوص که رئيس بعدی فدراسيون چه کسی 
خواهد بود را هم سخت تر کرده، وقتی قرار نيست 
تا واپسين لحظات مشخص شود که به راستی 
چه کسانی در این خصوص با هم رقابت دارند یا 
اگر انتخاب رأی دهندگان یکی از کاندیداهایی 
باشد که عدم صلاحيت او لحظه آخر مشخص 
شود، این رأی گيری با همان کيفيتی برگزار 
می شود که انتظار می رود یا این بی برنامگی 
و به درازا کش��يدن ماجرا باعث می شود که 
عده ای به ماهيگيری از آب گل آلود بپردازند 
و نتيجه ای را رقم بزنند که می تواند آینده 

کشتی را تحت تأثير قرار دهد.

فقط براي والیبال متحد نباشیم!
اقدام هماهنگ ، همسو و محکم وزارت ورزش و کميته ملي المپيک در 
مقابله با رفتار زشت امریکایي ها با ملي پوشان واليبال کشورمان جاي تقدیر 
و تشکر دارد. بدون تردید اگر این اقدامات به موقع و مؤثر نبود فدراسيون 
جهاني واليبال هم در حمایت از ملي پوشان واليبال ایران و تقبيح رفتار 

زشت امریکایي ها بيانيه صادر نمی کرد و واکنش نشان نمی داد.
در این ميان اما جاي یک س��ؤال باقي می ماند؛ چگونه است که وزارت 
ورزش و کميت��ه ملي المپيک در خصوص این اتفاق واکنش درس��تي 
از خود نشان می دهند، اما در برابر اقدام مشابه از سوي کشوري دیگر و 
ملي پوشان دیگر کشورمان سياست سکوت را در پيش می گيرند یا اگر 

هم اقدامي انجام می دهند دیرهنگام و فاقد تأثيرات لازم است؟
مسابقات جهاني تکواندو در منچستر نمونه بارز این اتفاق است، جایي که 
انگليسي ها با کثيف ترین سياست ممکن جلوي صدور ویزاي قهرمانان 
کش��ورمان را گرفتند. در این جریان مسئولان فدراسيون تلاش زیادی 
کردند، اما با نگاه های س��نگين و بی خيال وزارت نشينان و کميته ملي 
المپيک روبه رو شدند و در نهایت کاري هم که صورت گرفت بعد از وقوع 
فاجعه و شکست و رسيدن انگليسي ها به اهدافشان بود . کاري که هنوز هم 

معلوم نيست ثمري براي تکواندو و قهرمانان آن داشته باشد یا خير.
حرف بر سر سياست های دوگانه وزارت ورزش و کميته ملي المپيک و 
نوع نگاه آنها به رشته های ورزشي است. همه مي دانيم زماني که انگلستان 
در صدور ویزاي تکواندوکاران ایران کارشکني  کرد کميته ملي المپيک 
تنها به صدور نامه، آن هم به امضای دبيرکلي که قانوناً نمی توانست امضا 
کند بس��نده کرد که طبيعي بود راه به جایي نبرد. از وزارت ورزش هم 
کوچک ترین حرکتي در این خصوص دیده نشد تا به راحتي حق مسلم 
تکواندوکاران ایران در یکي از مهم ترین رویدادها پایمال ش��ود. بحث 
معطلي ورزشکاران ایران در فرودگاه های امریکا و رفتار زشت یانکي ها 
با آنها نيز قصه دیروز و امروز نيست و قبلًا بارها ش��اهد آن بوده ایم، اما 
هيچ گاه چنين اقدام قاطعي از سوي مسئولان ورزش کشورمان ندیده 
بودیم و همين مسئله این س��ؤال را براي علاقه مندان به ورزش و حتي 
ورزشکاران رشته های دیگر به وجود آورده که چگونه وزارت و کميته ای  
که می توانند اینقدر خوب واکنش نشان دهند و در طلب حق ورزشکاران 

ایران تلاش کنند تاکنون ساکت بوده اند.
در اینکه وزارت ورزش و کميته ملي المپيک با برخي رؤساي فدراسيون های 
غيرهمسو با سياست هایشان مشکل دارند و حتي براي تزریق بودجه هم 
به آنها سخت می گيرند، جاي هيچ شکي نيست، اما تمامي این اختلافات و 
مشکلات مربوط به مسائل داخلي است و انتظار می رود مسئولان این دو نهاد 
بلندپایه ورزش وقتي پاي مصالح ملي و رقابت های بزرگ بين المللی در ميان 
است و رقبا با حيله و ترفند و کار کثيف سعي در ضایع کردن حق ورزشکاران 
ما و ضربه زدن به آنها را دارند، درست مانند امروز عمل کنند و اختلافات را 

کنار بگذارند و براي اعتلاي نام ایران و گرفتن حق ورزشکاران اقدام کنند.
آنچه در خصوص واليبال اتفاق افتاد نمونه بارز همس��ویي و هم افزایی 
بود و آنچه در مورد تکواندو دیده شد مصادیق عيني سياست دوگانه . در 
واليبال آقایان ثابت کردند که اگر بخواهند می توانند حتي فدراسيون های 
بين المللی را وادار به عذرخواهي کنند، اما همين آقایان در تکواندو نشان 
دادند که چگونه مي توان بی خيال بود و ورزش��کار را قرباني کرد. سؤال 
اینجاس��ت که چرا آنچه در واليبال رخ داد نباید تکرار شود؟ سؤال این 

است که تا چه زماني ورزش باید چوب اختلافات داخلي را بخورد؟ 
ما در جریان اخير نش��ان دادیم که با وحدت قادریم هر کاري را انجام 
دهيم. توجه داشته باشيم که شاید به رغم تمام این تلاش ها امریکایي هاي 
مغرور و بی اخلاق همچنان به رفتارهاي وقيحانه خود ادامه دهند، اما مهم 
این اس��ت که این اقدام آنها ورزش ما را متحد کرد، پس چرا شاهد این 
اتحاد و همس��ویي براي تمام رشته ها نباش��يم، چرا سياست دوگانه را 
کنار نگذاریم و وقتي پاي مصالح ملي در ميان است به چيزي جز ایران 
فکر نکنيم. این کمترین توقع از مسئولان وزارت ورزش و کميته ملي 
المپيک است. آنها که ثابت کردند اگر بخواهند می توانند و اگر نخواهند 
حتي به قيمت پایمال شدن حقمان حاضرند سکوت  کنند . اميدواریم 
که تصميم گيرندگان ورزش هميشه خواهان اعتلاي نام ایران باشند، نه 

تسویه حساب های شخصي و حزبي، آن هم در ميادین بين المللی.

شرمندگي رئیس فدراسیون جهاني والیبال
برخورد سياسی امریکایي ها سبب شد آری گراسا، رئيس فدراسيون جهانی واليبال با ارسال نامه ای 
به افشين داوری، سرپرست فدراسيون واليبال ایران بابت اتفاقات رخ داده در فرودگاه شيکاگو برای 
تيم ملی ایران اظهار شرمساری کند. در بخشي از این نامه آمده است: »در خصوص نامه   هفتم جولای 
)16 تير( و در مورد مسئله ای که برای تيم ملی واليبال ایران در فرودگاه شيکاگو جهت ورود به فينال 
ليگ ملت های واليبال پيش آمد، من به نمایندگی از فدراسيون جهانی مراتب شرمساری خود را از اتفاق 
روی داده، اعلام می کنم. فدراسيون جهانی با همه مسئولان از جمله کميته بين المللی المپيک، کميته 
ملی المپيک امریکا و فدراسيون واليبال امریکا به طور دائم در حال رایزنی بود تا ورود تيم ایران به خاک 
امریکا با سهولت هرچه تمام تر صورت گيرد، اما با شنيدن این خبر که تيم ایران به محض ورود با تأخير 
بسياری رو به رو شده است، بهت زده شدیم. حتی ارگان های مذکور که هماهنگی های لازم را انجام داده 
بودند نيز بسيار ناراحت شدند. به شما اطمينان می دهم که در مورد این مسئله با مسئولان مربوطه بحث 

و گفت وگو شد. به دنبال راهکاری هستيم تا جلوی این اتفاقات را در مسابقات آتی بگيریم.«

دريچه


